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Nyomtatott és online sajtó 
 

 

Soltész Miklós: több mint tizenegyezer ukrán gyermek nyaralt Magyarországon 
2024. augusztus 14. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Index.hu, Vasárnap.hu, KISZo.net 

Több mint tizenegyezer ukrajnai gyerek nyaralhatott a háború kitörése óta eltelt két és fél 

évben Magyarországon, elsősorban a karitatív szervezetek jóvoltából - közölte a 

Miniszterelnökség egyházi és nemzetiségi kapcsolatokért felelős államtitkára szerdán 

Gyenesdiáson. Soltész Miklós a Nemzeti Humanitárius Koordinációs Tanács elnökeként árván 

vagy félárván maradt ukrajnai gyerekek táborába látogatott el, ahol arról számolt be, hogy 

összesen 11 400 gyermek jöhetett Magyarországra, az idén a számuk meghaladja a négyezret. 

Magyarország erején felül mindent megtesz azokért, akik a két és fél éve tartó háború 

elszenvedői; nem fegyverrel, lőszerrel vagy katonákkal támogat, hanem "minden eszközzel a 

béke megteremtéséért dolgozik" - fogalmazta meg az államtitkár. Az Országos Rendőr-

főkapitányság és a Katolikus Karitász magyar kormányzati támogatással szervezett táborában 

Soltész Miklós arról is beszélt, hogy "a nagyhatalmak akaratából és érdekéből" zajló 

értelmetlen háború milyen szenvedést okoz nemcsak a katonáknak, hanem a családtagjaiknak, 

gyerekeiknek is. Magyarország már a kitörése óta minden segítséget megad azoknak, akik 

menekültek vagy ott élőként elszenvedői a háborúnak. Minden fenyegetés, brüsszeli 

pénzmegvonás ellenére, Magyarországnak a béke megteremtése és a humanitárius 

segítségnyújtás a küldetése. Magyar emberek nem vesznek részt a háborúban, így is sok a 

véráldozat a kárpátaljai magyarság oldaláról - hangsúlyozta Soltész Miklós. 

 

Orvosi felszerelést vásárol Magyarország a beregszászi kórháznak 
2024. augusztus 14. – Karpat.in.ua, karpatalja.ma, Mandiner.hu 

Kárpátalján folytatódik a katonák kezelését és rehabilitációját biztosító egészségügyi 

infrastrukturális létesítmények fejlesztése és korszerűsítése. A program egyik résztvevője a 

Linner Bertalan Beregszászi Járási Kórház, melynek A-blokkjában már majdnem befejeződtek 

a munkálatok. „A munka 99%-ban elkészült. Orvosi eszközök beszerzése és felszerelése is 

napirenden van. Ennek érdekében magyar partnerekkel működünk együtt. A projekt részeként 

megtörtént az ötemeletes helyiségek áttervezése, amely magába foglalta két lift, melegvíz-ellátó 

rendszer, mérnöki hálózatok kiépítését és számos egyéb munkálatot is” – írta Viktor Mikita 

kormányzó. A projektet az állami költségvetés kezdeményezte és finanszírozta Volodimir 

Zelenszkij Nagy építkezés elnöki programja keretében. A társfinanszírozást a regionális 

költségvetésből biztosították. 
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Nem dübörög a Szamos Expressz: már öt hónapja felfüggesztették a román–

magyar határon átvezető gyorsforgalmi út licitjét  
2024. augusztus 14. – Krónika, maszol.ro 

Már öt hónapja felfüggesztették a Szatmárnémeti–Óvári közötti aszfaltcsík versenytárgyalását, 

így egyhamar nem remélhetünk előrelépést az első olyan gyorsforgalmi úton, amely átlépi a 

magyar–román határt. A beruházás értéke 738–832 millió lej között mozog, az utat két év alatt 

kell megépítenie a kivitelezőnek, már ha lesz alkalma jelentkezni. A romániai közúti 

infrastruktúrát kezelő országos társaság (CNAIR) január végén hirdette meg a közbeszerzési 

eljárást a Szatmárnémetit Magyarországgal összekötő gyorsforgalmi út építésére. Az érdeklődő 

vállalkozások március 14-ig pályázhattak a kivitelezésre, ám a CNAIR az utolsó napon úgy 

döntött, egyelőre „jegeli” a versenytárgyalást, majd meghosszabbítja a határidőt. Az 

Economedia.ro hírportál szerint azzal magyarázták a döntést, hogy a potenciális jelentkezők a 

pályázati kiírásban foglalt követelmények, teendők tisztázását kérték.  

 

Megáldották, megkóstolták az új kenyeret 
2024. augusztus 14. – Nyugati Jelen 

Szerdán az Arad Megyei Magyar Gazdák Egyesülete a nagyvarjasi Borzák-malomban 10 órától 

szervezte meg a hagyományos búzaösszeöntő ünnepséget. Ft. Bakó László nagyiratosi és 

nagyvarjasi plébános kifejtette: magyar hagyomány szerint az új kenyér megünneplése Szent 

István királyhoz kapcsolódik, hiszen Szent István ünnepe is az új kenyér megsütésének az 

időszakához kötődik. A plébános elénekelte az új kenyérhez kapcsolódó zsoltárt, aminek a 

refrénje: „Szent magyaroknak tiszteletét nézze, érdemét idézze. István királynak szíve 

gazdagságát, Szent Imre herceg kemény tisztaságát. László királynak vitéz lovagságát, ó ha csak 

ezt látnád”. A búzaösszeöntő ünnepséget megtisztelte Faragó Péter parlamenti képviselő, 

RMDSZ megyei elnök, Péró Tamás ügyvezető elnök, Kranowszky Nagy Andrea, a CED Közép-

európai Gazdaságfejlesztési Hálózat Non Profit Kft. aradi irodavezetője, dr. Zágoni-Szabó 

András elnök, Nagy Zsolt alelnök, falugazda, dr. Túsz Ferenc, az Aradi Vállalkozói Központ 

elnöke, továbbá több magyar polgármester. 

 

Adománygyűjtés a trunki Magyar Háznál történt tűzvész után  
2024. augusztus 14. – szekelyhon.ro 

Nagy csapást jelent a trunki (Galbeni, Bákó megye) csángómagyarságnak, hogy vasárnap 

délután szinte teljesen leégett a Moldvai Csángómagyar Szövetség által megvásárolt ingatlan, 

a Magyar Ház, ahol fakultatív magyar oktatásban és meleg ebédben részesítették a helybéli 

iskolásokat. A szövetség adománygyűjtést indított, hogy helyreállíthassa az épületet. A Magyar 

Háztól csak egy közfallal elválasztott művelődési otthon tetőterében felcsapó lángokat 

vasárnap jelezte az egyik, a Magyar Ház szolgálati lakások részére elkülönített részében lakó 

pedagógus. Mivel ketten is otthon tartózkodtak, mielőtt a lángok még az egész épületben 
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elterjedtek volna, a segítségükre sietőkkel együtt sikerült kimenteni néhány értékesebb 

ingóságot (okostáblákat, háztartási elektromos készülékeket) az épületből. A kiérkező tűzoltók 

több órán át küzdöttek a lángokkal, ám az oltás után csak a csupasz falak maradtak, a kár talán 

százezer euró nagyságrendű – tájékoztatott Hegyeli Attila, a MCSMSZ oktatási programjának 

felelőse.  

                     
Dunaszerdahely, az élhető, fejlődő város - interjú Hájos Zoltánnal 
2024. augusztus 14. – Ma7.sk 

A Csallóköz szívében mindig történik valami. A kulturális élet mozgalmas, az utóbbi években 

látványos fejlesztések zajlottak, Dunaszerdahely tehát láthatóan szépül, fejlődik. 2024. július 

1-jétől teljes jogú tagja lett a Szlovákiai Városok és Falvak Társulásának (ZMOS). Győr 

városával is látványosan szorosabbra fűzték a testvérvárosi együttműködést. Egyik gyümölcse 

például a termálfürdő partjának átalakítása, a közvilágítás bevezetése, a fürdő kulturáltabbá 

tétele, illetve a Vermes-villa teljes felújítása is. Az önkormányzat számára ugyancsak fontos a 

magyar identitás megtartása. “Hagyományos nemzeti ünnepeinken kívül városukban jelentős 

esemény a Szent György-nap, – mint Dunaszerdahely védőszentjének az ünnepe – amikor a 

városi díjak átadására kerül sor” – emelte ki Hájos Zoltán, a város polgármestere. 

 

Zmeták Ernő olaszországi ihletésű képeiből látható kiállítás Érsekújvárban 
2024. augusztus 14. – Felvidék.ma 

Érsekújvárban, a Művészeti Galériában Zmeták Ernő festményeiből nyílik kiállítás. Először 

kerülnek a közönség elé az érsekújvári származású festő olaszországi útjai során készült 

alkotások. A kiállítás augusztus 24-ig látható, erről számolt be Helena Markusková, a tárlat 

kurátora. Az olaszországi tartózkodások jelentősen befolyásolták a művész látásmódját. A 

képzőművészeti technikák közül különös erővel hatott rá a mozaik, amelyet meghonosított 

Szlovákiában is. Ő készítette a rabčai templom, a privigyei kórház homlokzatának mozaikját, 

Pozsonyban a Prímás-palota timpanonját, a selmecbányai városi fürdő, a rózsahegyi Fulla 

Galéria, a lendaki templom homlokzatának mozaikját. 

                    
Bővíti együttműködését a Szerbiai és a Magyar Posta 
2024. augusztus 14. – MTI, Oszk.hu, PannonRTV, Magyarszo.rs 

Erről írtak alá ma kétoldalú megállapodást, amely a határon átnyúló csomagkézbesítés 

javítását célozza meg. Szerbia egy fontos elosztó egységnek számít a csomagok tekintetében, ha 

az online kereskedelemről van szó. Ennek meggyorsítását célzó megállapodást írtak alá a felek 

Kelebián. A magyar partnert Kohuth Viktor a Magyar Posta üzleti vezérigazgató-helyettese 

képviselte, aki a házigazdák iránti tiszteletből szerbül ismertette a megállapodás fontosságát. 

Kohuth Viktor, üzleti vezérigazgató-helyettes, Magyar Posta: „Nagyon örülünk, hogy ezt 
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aláírhattuk, mert sokat dolgozunk azon, hogy a nemzetközi kapcsolatot jobb szintre emeljük, 

hogy egy jobb munkakapcsolatot építsünk ki. És Önök valóban nagyon fontos partnerei a 

Magyar Postának.” A megállapodás mindkét postai szolgáltató számára lehetővé teszi a 

határon áthaladó csomagok kölcsönös átvételét és kézbesítését. Ennek célja a szolgáltatások 

minőségének javítása és a kézbesítési folyamat felgyorsítása. Tervben van a csomagautomaták 

bővítése is az év végéig. 

 

Nagyboldogasszony ünnepe Töröktopolyán 
2024. augusztus 15. – Vajma.info 

Töröktopolyán, az egyetlen bánáti Mária-kegyhelyen tegnap búcsút tartottak. A zarándokok 

már a kora délutáni órákban megérkeztek, és a Szűz Mária mennybevétele - 

Nagyboldogasszony templomban imádkoztak, a nagy melegre való tekintettel a zarándokok 

keresztúti ájtatosságát is a templomban végezték el, Mészáros Attila állandó diakónussal. A 

bűnbánati liturgiát msgr. Gyuris László, általános helynök vezette, a vesperást pedig ft. 

Palatinus Alen verseci plébános. Előtte kiscönákulum és gyónási alkalom volt. A templomban 

még alkalmi ifjúsági program is volt, amely keretében Éliás atyával együtt egyházi dalokat 

énekeltek a fiatalok. Az ünnepi szentmisét Mirko Štefković, a Nagybecskereki Egyházmegye 

főpásztora celebrálta paptestvéreivel együtt. A szentmise után gyertyás körmenet volt.  
 

Zongorahangverseny a Jézus Szíve templomban 
2024. augusztus 14. – Magyarszo.rs 

A zentai Híd Kulturális Alapítvány szervezésében, augusztus 17-én szombaton este hét órai 

kezdettel Bogányi Gergely Kossuth- , Liszt Ferenc-, és Príma-díjas zongoraművész 

hangversenyén vehetnek részt a zentaiak. Bogányi Gergely négyéves korában kezdett 

zongorázni szülővárosában a váci Zeneiskolában, ahol az első zongoratanára Szabó Katalin 

volt. 1980-ban hatévesen különdíjasa volt a nyíregyházi Országos Zongoraversenynek és ezt a 

versenyt három évvel később meg is nyerte. Máté Klára zeneakadémiai tanárnő ekkor figyelt 

fel különleges tehetségére és 1984-ben tízévesen fel is vették a a Zeneakadémia előképző 

'különleges tehetségek osztályába' ahol a tanára kezdetben Máté Klára, a későbbiekben pedig 

Esztó Zsuzsa volt. A Liszt Ferenc Zeneművészeti Egyetemen  Baranyay László is tanította. 

1993-ban a finn zeneakadémia ösztöndíjasaként tizenkilenc évesen eljutott a tengerentúlra egy 

amerikai zeneművészeti egyetemre, ahol egyéves ösztöndíjjal tanult. Az ottani tanulmányait a 

budapesti Zeneakadémiával párhuzamosan végezte. 

 

Nyár a Galéria téren 
2024. augusztus 14. – Magyarszo.rs 

Június végén megnyílt a Nyár a Galéria téren elnevezésű, immár hagyományos 

eseménysorozat. A színes, nyári aktivitások augusztus 29-éig várják az érdeklődőket, az 

olimpia hangulatával átszőve az események a sport és a kultúra ötvözésének szellemében 

telnek. A nyári rendezvénysorozatot már több mint egy évtizede megszervezik, igazodnak a 

közönség aktuális, érdeklődési igényeihez, hozzájárulva ilyen módon ahhoz, hogy a Galéria tér 
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– ahol a Matica srpska Galériája mellett a Pavle Beljanski Emlékgyűjtemény és a Rajko 

Mamuzić képzőművészeti gyűjtemény is várja látogatóit – Újvidék nyári, kulturális 

központjává váljon. Az idén érdekességnek és újdonságnak számít, hogy augusztusban a Rajko 

Mamuzić képzőművészeti gyűjteményben eredeti plakátok és fotóalbumok tekinthetők meg 

olimpiai játékokról, ezeket a Vajdasági Múzeum gyűjteményéből kölcsönözték. A látogatók 

megnézhetik Milan Stašević A tökéletlenség gyönyöre elnevezésű rajz, kép-és grafikai 

kiállítását, valamint az állandó kiállítás egy részét is. 

                       
Németországi delegációval kötött partnerségi megállapodást a Beregszászi 

kistérség 
2024. augusztus 14. – Karpat.in.ua 

A hírt Babják Zoltán polgármester közölte hivatalos Facebook-oldalán. „Üdvözöljük 

Beregszászban a németországi küldöttséget, melynek tagjai: Volker Horn Offenbach járási 

tanácsának elnöke, Oliver Quilling kerületi adminisztrátor, Steffen Ball Heusenstamm város 

polgármestere, Mahfuz Salim Malik, a járási tanács tagja, Ivaonne Harving, a járási tanács 

tagja, Daurish Gzelinski, az Offenbachi körzet Európai Uniós szakszervezetének tagja, Simon 

Lindorfer, az Offenbachi körzet kerületi adminisztrációjának alkalmazottja. A látogatás 

részeként partnerségi megállapodást írtunk alá a Beregszászi kistérség és az Offenbachi kerület 

között. Ezen kívül tapasztalatot cseréltünk az adminisztratív folyamatokról, és megvitattuk a 

további együttműködést az alternatív energia, az energiahatékonyság, a közvilágítási hálózat 

működésének javítása, valamint a kistérség vízellátása és vízelvezetés terén. 

  

A végéhez közeledik az új anyaotthon építése Beregszászban 

2024. augusztus 14. – KISZo.net 

Beregszászba látogatott Viktor Mikita augusztus 14-én. Kárpátalja kormányzója Petei Judit, a 

megyei tanács képviselőjének kíséretében látogatta meg a városban egyedülálló édesanyáknak 

számára épülő létesítményt. Az épületben öt különálló apartmant alakítottak ki konyhákkal és 

fürdőszobákkal. A projekt összköltsége mintegy 8 millió hrivnyát tesz ki. Az munkálatok a 

tervek szerint augusztus végén fejeződnek be. Ez a projekt az ukrán First Lady, Olena Zelenszka 

kezdeményezésére valósul meg országszerte azzal a céllal, hogy támogassa az áttelepülteket, 

alkalmazkodásukat és fejlődésüket, a gyermekek oktatását, a nők foglalkoztatását és a 

megfelelő orvosi ellátást. Ennek megvalósításához csatlakozott a Gerevich János által vezetett 

Magyar Ökumenikus Segélyszervezet ukrajnai-kárpátaljai kirendeltsége. Így a projekt a 

magyar kormány által finanszírozott humanitárius program keretében valósul meg. 

 

Tart a beiratkozás a Rákóczi főiskolán 
2024. augusztus 14. – Karpat.in.ua 

Az Oktatási és Tudományos Minisztérium által jóváhagyott felvételi rendnek megfelelően a II. 

Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskolán is megkezdődött az alapképzésre jelentkezők 
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regisztrációja. Az elmúlt évekhez képest változás a beiratkozás rendjében nincs, így az előzetes 

jelentkezéseket követően kezdték meg a papír alapú beiratkozások fogadását is. Az előzetes 

várakozásoknak megfelelően már a beiratkozás első 3 napján több mint 250 kérelmet fogadtak 

be. Az elektronikus jelentkezések alapján idén is vannak olyan szakok, amelyek nagy 

népszerűségnek örvendenek, ilyenek például az újonnan induló fordítói szakok is. 

 

Korlátozásokat vezetnek be a külföldön tartózkodó hadkötelesekkel szemben 
2024. augusztus 14. – Karpatalja.ma 

Jogosítvány kiállítással kapcsolatos adminisztratív szolgáltatásokat vonnak meg azoktól a 

külföldön tartózkodó ukrán állampolgároktól, akik nem frissítették katonai adataikat – 

olvasható a miniszteri kabinet augusztus 13-ai határozatában. Ezen állampolgároktól 

megvonják a következő szolgáltatásokat: jogosítvány cseréje (beleértve az első jogosítvány 

cseréjét is); jogosítvány megszerzése, miután az előző elveszett vagy ellopták; gépjármű 

nyilvántartásba vétele vagy átíratása; gépjármű eltávolítása a nyilvántartásból; jogosítvány és 

forgalmi engedély kézbesítése nemzetközi postán keresztül. Azonban az állampolgárok 

továbbra is frissíthetik adataikat a Reserv+ alkalmazásban (jelenlegi lakóhely, e-mail-cím és 

telefonszám megadásával). 

 

Bővül a Lendvai Egészségház 
2024. augusztus 15. – Népújság 

Sokéves törekvések után szeptember környékén elkezdődik a Lendvai Egészségház bővítése és 

rekonstrukciója 4,2 millió euró értékben. Kedden írták alá a 3,6 millió euró összegű kivitelezői 

szerződést. A Lendvai Egészségház új, 1100 négyzetméteres szárnyépületének építését és a 

főépület egy részének felújítását, valamint a parkoló kialakítását a štorei Ges Kft. kivitelezi, 

mely néhány évvel ezelőtt a Közigazgatási Egység felújítását végezte Lendván. A beruházás 

értéke 4,2 millió euró, ebből az építkezési munkálatok 3,6 millió eurót tesznek ki, míg a 

fennmaradt összeg a felszerelés beszerzését képezi. – Erre a jövő évben közbeszerzésen 

keresztül kerül sor, mondta a szerződés aláírása előtt Magyar János polgármester. A beruházás 

három forrásból biztosított: az egészségügyi minisztérium 1,1 millió euróval társfinanszírozza 

azt, az egészségház önrésze 1,3 millió, míg a fennmaradt összeg zömét Lendva Község fedezi, 

de kisebb összeggel hozzájárul három társalapító község - Odranci, Kebele és Palina - is. 

 

Zenei tábor Lendván 
2024. augusztus 15. – Népújság 

A Muravidéken teljesen újnak számító Willems-módszeren alapuló zenei tábor zajlott 

augusztus 7-e és 9-e között Lendván, a KKSZ helyiségeiben. A háromnapos tábor programja a 

hallás-, ritmus- és improvizációs érzék fejlesztésére épült. Zenei utazásra invitálták az 

érdeklődő gyerekeket a „Zenélő szívek” (Glasbena srca) elnevezésű napközis táborba. A 

program keretében a résztvevők dalokat énekeltek a Willems-módszer segítségével, 
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https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/korlatozasokat-vezetnek-be-a-kulfoldon-tartozkodo-hadkotelesekkel-szemben/
https://nepujsag.net/muravidek/16573-b%C5%91v%C3%BCl-a-lendvai-eg%C3%A9szs%C3%A9gh%C3%A1z.html
https://nepujsag.net/muravidek/16571-zenei-t%C3%A1bor-lendv%C3%A1n.html
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zeneterápián és zenei kvízen vettek részt, hangszerekkel ismerkedtek meg és játszottak is 

rajtuk, kézműveskedtek, a természetben sétáltak, és a szív dobogását is meghallgatták. A 

három nap folyamán tanultakat pedig a tábor végén egy mini koncerten mutatták be a 

szüleiknek. 

 

Az új készülékkel pontosabb a diagnózis   
2024. augusztus 15. – Népújság 

A MMÖNK által a nemzetiségileg vegyesen lakott terület gazdasági beruházásai serkentésére 

meghirdetett nyilvános pályázat kedvezményezettje lett idén a lendvai Állatorvosi Rendelő Kft. 

is. A mintegy 31 ezer euró vissza nem térítendő támogatást az 5 fős kollektíva a kisállatok 

korszerű diagnosztikai berendezésére fordította. Amióta Lendván állategészségügyi rendelő 

létezik – a kezdet 1960-as évek elején volt – mindig is a Vasút utca 27. szám alatt működött. 

Mintha lehorgonyoztak volna ide, és mint Kolar Mateja állatorvos, az ambulancia vezetője 

elmondta, a víziójuk szerint 5 éven belül itt új helyiségek nyílnak.  Nem áll le azonban az új 

berendezések beszerzése sem, az állatok jobb kezeléséhez, legyen az prevenciós vagy kuratív 

jellegű, pontos diagnosztika szükséges. – A rendelő felszereltsége eddig is jó volt, viszont a 

fiatal állatorvosok érkezésével szükségszerű lett az állatokkal való mélyebb szakmai 

foglalkozás, amihez új berendezéseket kellett biztosítani. 

 

A Muravidéken enyhén növekedett a koronavírusos fertőzések száma 
2024. augusztus 15. – Népújsag 

Covid–19 járvány időszaka szinte már feledésbe merült, és a tünetekre sem figyelünk oda, de a 

fertőzés még mindig megjelenik. A vírus jelenlétét a Népegészségügyi Intézet (NIJZ) a 

szennyvízmintában követi, mely eredmények alapján júliusban Muraszombatban enyhe 

növekedést tapasztaltak a fertőzéseket illetően. Mivel a Muraszombati Kórház Belgyógyászati, 

Tüdő- és Fertőzőosztályán megnövekedett a covidos betegek száma, ezeken az osztályokon a 

beteglátogatást egy egészséges személyre korlátozták, és kötelezték a védőmaszk viselését is. A 

többi osztályokon a látogatási idő és feltételek egyelőre nem változtak. 

 

Változatos színekben világít majd 
2024. augusztus 15. – Népújság 

A lendvai Zala György tér egyik díszítő eleme a szökőkút, de az egymást követő medencéiben 

már néhány éve nem csordogált a víz, s ezzel veszített látványosságából is. A 

működőképességét különböző hibák gátolták, hiszen a hézagos szigetelés miatt víz jutott a 

gépészeti részébe, megkárosítva az üzemeléséhez szükséges villanyvezetéket is, ezért elzárták 

a vízcsapot. Lendva Község a múlt héten elindította a szökőkút már várt helyreállítását, a 

munkálatokat a trničei Fasader Kft. végzi. A kút vizuális formája a helyreállítást követően 

változatlan marad, látványosságát változó színekben fénylő LED lámpák beszerelésével emelik. 

A közeljövőben a szökőkút gépészeti részét is felújítják. 
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https://nepujsag.net/muravidek/16575-az-%C3%BAj-k%C3%A9sz%C3%BCl%C3%A9kkel-pontosabb-a-diagn%C3%B3zis%20%20.html
https://nepujsag.net/muravidek/16567-a-muravid%C3%A9ken-enyh%C3%A9n-n%C3%B6vekedett-a-koronav%C3%ADrusos-fert%C5%91z%C3%A9sek-sz%C3%A1ma.html
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Több tízezer öltés eredménye 
2024. július 17. – Népújság 

Zalai, hetési, furtai és palóc motívumokkal díszített asztalterítőket, párnákat, horgolt 

alkotásokat, összesen hat asszony keze munkáját tekinthették meg az érdeklődők múlt 

hétvégén a kapcai faluotthonban. A József Attila Művelődési Egyesület hímzőszakkörének 

alkotásaiból nyílt kézimunka-kiállítás július 13-án. Az ünnepi műsorban Lebar Gor Tiana 

hegedűjével, Nemet David Natan pedig verssel szórakoztatta a közönséget, a muraszombati 

Baráti Kör népdalköre, a hotizai népzenészek és a helyi népdalkör pedig vidám dalokat adott 

elő. A kiállítást Soós Mihály, az MNMI igazgatója méltatta: – A szakkör résztvevői rengeteg 

munkaórát fektettek abba, hogy helyi kincsünk, a zalai, még pontosabban a hetési hímzés 

hagyományát továbbvigyék. Természetesen nem csak ezzel foglalkoztak, hanem a horgolástól 

kezdve a polgári, úri hímzésen át sok területet érintettek, ezért hála és köszönet a szakmai 

vezetőknek. 

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2024. augusztus 14. – Kossuth Rádió 

 

Idén ünnepli 15. születésnapját a Kolozsvári Magyar Napok. Az augusztus 18-25. között zajló – 

„A hét meg a nyolcát!” jelmondattal jelentkező – egyhetes városünnepről tartott 

sajtótájékoztatón kiderült, hogy a szervezők idén 74 helyszínen 560 programmal várják az 

érdeklődőket. Gergely Balázs, az esemény főszervezője úgy fogalmazott, hogy a Kolozsvári 

Magyar Napok egy olyan ünnepségsorozat, amely lehetőséget biztosít a viszontlátásra és a 

feltöltődésre. A rendezvény sajtótájékoztatójáról Kőmíves Boróka készített összeállítást. 

 

Félezer általános iskolás pihenhetett a külhoni területekről és a diaszpórából a Rákóczi 

Szövetség idei harmadik Összmagyar Anyanyelvi Táborában, Sátoraljaújhelyen. A kárpátaljai, 

felvidéki, erdélyi és vajdasági kisdiákok mellett 80-an érkeztek a táborba Kanada, Ausztrália, 

Ausztria, Ciprus, Nagy Britannia, Franciaország, Írország, Németország, Spanyolország és Új-

Zéland magyar diaszpóra közösségeiből. Iváncsik Attila összeállítása. 

 

Az iménti helyszíntől, Sátoraljaújhelytől 5-600 km-re, Székelyföldön is rendkívül népszerűek 

a gyerektáborok. Vannak olyan szülők, akik nyári élményt keresnek a csemetéiknek és 

akadnak, akik csak gyerekmegőrzőt. Vannak, akik legszívesebben nyelvi táborba íratják 

gyerekeiket. Leggyakrabban olyanba, ahol román és angol nyelvet is tanulhatnak a magyar 

gyerekek, hogy aztán az iskolában ne kerüljenek hátrányba a többségi nemzethez tartozó 

diákokhoz képest. A gyerekek viszont inkább a mozgásos, legós vagy lovas táborokat kedvelik. 
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Ugyanakkor egyre népszerűbbek a Nyaralás a nagyinál elnevezésű táborok és az úgynevezett: 

kütyümentes táborok az erdőben, ahová okos eszközt nem vihetnek a gyerekek, cserébe viszont 

sokat mozoghatnak, fürödhetnek a tóban és énekelhetnek egy-egy tábortűz mellett. Geréb 

Krisztina összefoglalója. 

 

Zalánpatak a hagyományőrzés mintaképe. Zalánpatak gyermeke pedig Préda Barna, akinek 

olyannyira fontos a település, ahol felnőtt, hogy már 3 könyvet is írt róla. A Zalánpataki 

Falumúzeum megalapítása is az ő nevéhez fűződik. Vajon mi lehet a kicsiny kis falu vonzereje, 

ami miatt valaki az egész életét a közösség fejlesztésének szenteli? Mi bírja rá az angol királyt, 

III. Károlyt, hogy évről évre ellátogasson a településre? Megtudhatják abból a most következő 

beszélgetésből, amelyet munkatársunk, Ferencz Ádám a 33. Tusványoson készített Préda 

Barnával. 

 

A magyar kulturális örökségnek számító Róka-tanya a Ludasi tó partján ma már műemléknek 

számít Szerbiában. Nyaranta számos ifjúsági fesztiválnak és tábornak a helyszíne. Az 

idegenforgalmi szempontból is kitüntetett figyelmet érdemlő tóparti objektumot családi 

vállalkozásként működteti a szabadkai városi múzeum nyugalmazott igazgatója, Hulló István 

biológus a feleségével és három gyermekével. Velük ismerkedhetnek meg a Nagyok ma esti 

adásából. Hulló Istvánt Ternovácz István kérdezte. 


